

[1]肖名忠,张强,陈永勤,等.基于三变量Copula函数的东江流域水文干旱频率分析[J].自然灾害学报,2013,02:99-108.

XIAO Mingzhong,ZHANG Qiang,CHEN Yongqin,et al.Hydrological drought frequency analysis of East River basin based on trivariate Copulas function[J].,2013,02:99-108.

[点击复制](#)

基于三变量Copula函数的东江流域水文干旱频率分

《自然灾害学报》[ISSN:/CN:23-1324/X] 期数: 2013年02期 页码: 99-108 栏目: 出版日期: 2013-04-30

Title: Hydrological drought frequency analysis of East River basin based on trivariate Copulas function

作者: [肖名忠](#)^{1; 2; 3}; [张强](#)^{1; 2; 3}; [陈永勤](#)⁴; [陈晓宏](#)^{1; 2; 3}

1. 中山大学 水资源与环境系, 广东 广州 510275;
2. 中山大学 华南地区水循环与水安全广东省普通高校重点实验室, 广东 广州 510275;
3. 中山大学 广东省城市化与地理环境空间模拟重点实验室, 广东 广州 510275;
4. 香港中文大学 地理与资源管理系, 香港 沙田

Author(s): [XIAO Mingzhong](#)^{1; 2; 3}; [ZHANG Qiang](#)^{1; 2; 3}; [CHEN Yongqin](#)⁴; [CHEN Xiaohong](#)^{1; 2; 3}

1. Department of Water Resources and Environment, Sun Yat-sen University, Guangzhou 510275, China;
2. Key Laboratory of Water Cycle and Water Security in Southern China of Guangdong High Education Institute, Sun Yat-sen University, Guangzhou 510275, China;
3. School of Geography and Planning, and Guangdong Key Laboratory for Urbanization and Geo-simulation, Sun Yat-sen University, Guangzhou 510275, China;

关键词: [水文干旱](#); [三变量Plackett copula](#); [联合重现期](#); [东江流域](#)

Keywords: [hydrological drought](#); [trivariate Plackett Copula](#); [joint return period](#); [the east river basin](#)

分类号: S16

DOI: -

文献标识码: -

摘要: 东江流域肩负着给珠三角内城市及香港供水的重要任务,水文干旱特征的研究对东江流域供水的不确定性及其可持续性研究具有重要意义。为此,利用三变量Plackett Copula函数对东江流域3个水文站1975-2009年的日流量数据进行了分析,其中水文干旱由干旱历时、严重程度和最小流量3个特征表示,然后对其进行了联合重现期及条件概率分析。研究表明,Plackett Copula函数对各水文站干旱历时、严重程度和最小流量任意两变量和三变量之间的相关关系拟合良好,同时发现整体上看,东江流域下游干旱风险最高,中游最低。

Abstract: The East River basin, one of the major tributaries of the Pearl River basin, China, is the major source of water supply for mega-cities within and in the vicinity of

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(2491KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#) 254

[全文下载/Downloads](#) 116

[评论/Comments](#)



the Pearl River Delta. For this reason, study of the sustainability and variability of the hydrological drought water resources of the East River basin is of practical and scientific significance. This study aims to investigate the probability behaviors of the hydrological droughts of the East River basin using trivariate Plackett copula function. Daily streamflow data for the period of 1975-2009 from 3 hydrological stations in the East River basin were analyzed, in which hydrological droughts were defined by drought severity, duration and the minimum flow, and then the joint return periods and conditional probability were analyzed. The results show that the Plackett copula function is capable of yielding bivariate and trivariate probability distribution of correlated drought variables, and the risk of drought of the East River basin are the highest in the downstream, and the lowest in the midstream.

参考文献/REFERENCES

-

备注/Memo: 收稿日期:2012-7-15;改回日期:2012-10-15。

作者简介:肖名忠(1990-),男,硕士研究生,主要从事气象水文极值分析与研究.E-mail:xmingzh@mail2.sysu.edu.cn
